Office of the Superintendent



Students First: Inspire, Educate, Celebrate

Glenn M. Maleyko, Ph.D. Superintendent

February 4, 2024

Greetings Parents and Guardians,

Many of you are aware of an opinion article that appeared this weekend in the Wall Street Journal. The editorial grossly misrepresented our community and the proud people who live and work in Dearborn. I'm outraged that this type of commentary, that only fuels stereotypes and even worse hate toward Arab and Muslim Americans, was published. This type of inflammatory commentary encourages racism toward Arab and Muslim Americans. I support the freedom of the press but strongly disagree with the publishing of opinion pieces filled with harmful speech.

Our community, probably more than any other, is very often the direct target of hateful comments and actions as a result of this type of writing. Fortunately, we have not received any direct threats or comments toward our schools. I have communicated with Mayor Hammoud and appreciate his quick response to place the Dearborn Police on heightened awareness and increasing police presence in and around our city. Danielle Elzayat, District Supervisor of Health and Safety has been in direct contact with Chief Shahin to ensure that our schools are also part of the heightened awareness plan. I want to thank Ms. Elzayat for her immediate actions in coordinating efforts with the Dearborn Police. I also want to share my appreciation to Chief Shahin, our SRO's, and all of the Dearborn Police Department for ensuring the safety of all residents.

We all have a part to play in keeping our city and our schools safe. We all need to work together, remain focused on our surroundings, report anything out of the ordinary to local law enforcement, and keep communications open and frequent. Each school website has an online <u>SAFE BOX</u> that is available to report any behaviors or activity that appear to be out of the ordinary. The State of Michigan offers a similar tool called <u>OK 2 SAY</u>. Both of these resources are available at any time.

We want our students to feel safe and at ease when they arrive at school and we all play a big part in providing them with that sense of security. It is essential that we act as role models, remain calm, refrain from panic, and assure our children that they are safe in our schools. If any of our students are struggling to navigate these stressful times, and in need of any social and emotional support, our school social workers, counselors, psychologists and others are available to help.

Our schools will continue to provide a safe learning environment for our staff and students that is centered on teaching and learning. I want to thank all of our staff members for their continuous efforts to create these safe spaces for children in our schools. I would also like to acknowledge and express my appreciation to all of our parents and community members for their continued support of our district.

It is an honor to be the superintendent of the Dearborn Public Schools and more importantly to have been able to spend my 28 year professional career in this outstanding, vibrant and culturally rich Dearborn community.

Wishing you a peaceful and productive week.

Regards,

Glenn Maleyko, Ph.D.

Glenn Maleyzo

Superintendent



مكتب المشرف العام

الطلاب أولًا ألهم، علم،احتفل

> د. جلين ماليكو المشرف العام

٤ شباط ٢٠٢٤

تحية عطرة،

الكثير منكم على علم بمقالة رأي ظهرت في نهاية هذا الأسبوع في صحيفة وول ستريت . لقد أساءت الافتتاحية تمثيل مجتمعنا وأولئك الفخورين بالعيش والعمل في ديربورن بشكل صارخ. أنا غاضب من نشر هذا النوع من التعليقات، الذي لا يؤدي إلا إلى تغذية الصور النمطية وأسوأ أنواع الكراهية تجاه العرب والمسلمين الأميركيين. يشجع هذا النوع من التعليقات التحريضية على العنصرية تجاه العرب والمسلمين الأميركيين. أنا أؤيد حرية الصحافة ولكني أختلف بشدة مع نشر مقالات مليئة بالخطاب المسيء.

غالبًا ما يكون مجتمعنا، أكثر من أي مجتمع آخر، هدفًا مباشرًا للتعليقات والأفعال البغيضة نتيجة لهذا النوع من الكتابات. ولحسن الحظ، لم نتلق أي تهديدات أو تعليقات موجة مباشرة ضد مدارسنا. لقد تواصلت مع رئيس البلدية حمود وأقدر استجابته السريعة في إبلاغ وضع شرطة ديربورن في إحالة تأهب وزيادة تواجد الشرطة في مدينتنا وما حولها. كانت دانييل الزيات، مشرفة الصحة والسلامة بالمنطقة، على اتصال مباشر مع الرئيس شاهين للتأكد من أن مدارسنا هي أيضًا جزء من خطة التوعية المتزايدة. أود أن أشكر السيدة الزيات على إجراءاتها الفورية في تنسيق الجهود مع شرطة ديربورن. أود أيضًا أن أشارك تقديري للقائد شاهين، ومدير العمليات الخاصة لدينا، وجميع أفراد قسم شرطة ديربورن لضمان سلامة جميع السكان.

لدينا جميعًا دور نلعبه في الحفاظ على مدينتنا ومدارسنا آمنة. نحتاج جميعًا إلى العمل معًا، والاستمرار في التركيز على المناطق المحيطة بنا، والإبلاغ عن أي شيء خارج عن المألوف لسلطات إنفاذ القانون المحلية، والحفاظ على الاتصالات مفتوحة ومتكررة. يحتوي كل موقع مدرسة على الانترنت صندوق السلامة المتوفر للإبلاغ عن أي سلوكيات أو أنشطة تبدو خارجة عن المألوف. تقدم ولاية ميشيغان أداة مماثلة تسمى OK على من هذه الموارد متاحة في أي وقت.

نريد أن يشعر طلابنا بالأمان والراحة عند وصولهم إلى المدرسة، ونحن جميعًا نلعب دورًا كبيرًا في تزويدهم بهذا الشعور بالأمان. ومن الضروري أن نكون قدوة، وأن نحافظ على هدوئنا، ونمتنع عن الذعر، ونؤكد لأطفالنا أنهم آمنون في مدارسنا. إذا كان أي من طلابنا يعاني من الصعوبات في التغلب على هذه الأوقات العصيبة، ويحتاج إلى أي دعم اجتماعي وعاطفي، فإن الأخصائيين الاجتماعيين والمستشارين وعلماء النفس وغيرهم في مدرستنا متاحون للمساعدة.

ستستمر مدارسنا في توفير بيئة تعليمية آمنة لموظفينا وطلابنا تركز على التدريس والتعلم. أود أن أشكر جميع موظفينا على جهودهم المستمرة لإنشاء هذه المساحات الآمنة للأطفال في مدارسنا. كما أود أن أشكر وأعرب عن تقديري لجميع أولياء الأمور وأفراد المجتمع على دعمهم المستمر لمنطقتنا.

إنه لشرف كبير أن أكون المشرف على مدارس ديربورن العامة، والأهم من ذلك أنني تمكنت من قضاء ٢٨ عامًا من مسيرتي المهنية في مجتمع ديربورن المتميز والنابض بالحياة والغني ثقافيًا.

أتمنى لكم أسبوعًا هادئًا ومثمرًا.

Glenn Maleyz

مع كل الاحترام،

د. غلين ماليكو المشرف العام